
1719
Vragen van leden Depla en
Besselink (beiden PvdA) aan
staatssecretaris van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschap, mevrouw
Van Bijsterveldt-Vliegenthart, over het
niet kunnen herstellen van foutieve
gegevens over vroegtijdig
schoolverzuim bij de IB-Groep.
(Ingezonden 3 februari 2009)

1
Is het u bekend dat jongeren die nog
geen mbo-2-diploma hebben maar
wel ingeschreven zijn bij een
opleiding van de landmacht door de
Informatie Beheer Groep (IB-Groep)
als schoolverlater worden geteld?

2
Worden scholen hierop afgerekend?
Zo ja, deelt u de mening dat dit
gecorrigeerd moet worden? Op welke
termijn kan dit rechtgezet zijn?

3
Is het u bekend dat de IB-groep in de
correspondentie naar scholen
aangeeft dat hun gegevens per
school van het aantal vroegtijdig
schoolverlaters niet hoeven te
kloppen? Is het u bekend dat IB-groep
weigert te corresponderen met
scholen over jongeren die ten
onrechte als vroegtijdig
schoolverlater staan geregistreerd bij
de IB-groep? Bent u bereid hier wat
aan te doen?

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris Van
Bijsterveldt-Vliegenthart
(Onderwijs, Cultuur en Wetenschap)
(ontvangen 2 maart 2009)

1
Ja, dat is mij bekend.
De landmacht verzorgt interne
opleidingen die niet in alle gevallen
leiden tot een formeel erkend
diploma op mbo2-niveau. Jongeren
die zonder startkwalificatie bij
dergelijke opleidingen instromen,
worden formeel als voortijdig
schoolverlater geteld. De IB-Groep
heeft in de telling op basis van het
Basisregister Onderwijs Nummer
(BRON) overigens alleen een
uitvoerende taak, zij bepaalt
(berekent) niet het aantal
schoolverlaters.
Het beleid van Defensie is erop om
deze categorie jongeren, door middel
van een combinatie van werken en
leren, en met gebruikmaking van
EVC-procedures een startkwalificatie
te laten halen voordat zij uitstromen
naar de burgermaatschappij. In de
samenwerkingsovereenkomst tussen
het ministerie van Defensie, Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, en van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap
die een looptijd heeft van 2007 tot
2011, zijn onder andere hierover
afspraken gemaakt.

2
Op basis van de convenanten Aanval
op schooluitval 2008–2011 ontvangen
scholen een prestatiesubsidie naar
rato van het daadwerkelijk aantal
verminderde nieuwe voortijdige
schoolverlaters. De wijze waarop
scholen worden beloond is
vastgelegd in de Uitvoeringsregeling
bestrijding voortijdig schoolverlaten
en de regionale meld- en
coördinatiefunctie voortijdig
schoolverlaten. Het aantal nieuwe
vsv’ers wordt bepaald op basis van
het aantal ingeschrevenen in BRON
op 1 oktober van opeenvolgende
jaren. Dit aantal wordt primair voor
de bekostiging nauwkeurig
vastgesteld.
In alle correspondentie (zowel vanuit
het departement als de betrokken
uitvoeringsorganisaties IB-Groep en
CFI) richting de scholen en
gemeenten is open gecommuniceerd
over het gegeven dat een beperkte
groep jongeren als vsv’er wordt
geteld, terwijl ze dat mogelijk niet
zijn. Bijvoorbeeld leerlingen die
overstappen naar een niet-bekostigde
opleiding of naar een opleiding in het
buitenland.
Ook jongeren die een diploma mbo-1
én een baan hebben, worden in feite
onterecht als vsv’er meegerekend. Zij
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zijn volgens de Wet educatie en
beroepsonderwijs geen vsv’er, maar
worden wel in het vsv-cijfer
meegeteld. Dit, omdat in BRON niet
te zien is welke vsv’er een betaalde
baan heeft.
Voor de groep jongeren die
momenteel een opleiding volgt die
niet leidt tot een erkend diploma op
mbo2-niveau is het correct dat deze
groep als vsv’er wordt meegeteld.
Immers, het is geen opleiding die
leidt tot een startkwalificatie.
In 2009 wordt de omvang van deze
specifieke groepen in beeld gebracht
door het koppelen van bestanden en
door nader onderzoek. Op dit
moment wordt het BRON-bestand
over schooljaar 2007–2008 vergeleken
met het bestand van de particuliere
onderwijsinstelling Luzac en het
banenbestand bij CBS.
Hetzelfde gaat gebeuren met het
studiefinancieringsbestand en
bestanden van de Sociale
Verzekeringsbank. Daardoor is beter
in beeld te brengen welke vsv’ers
(zoals gemeten volgens BRON) in
werkelijkheid niet zijn uitgevallen
maar zijn overgestapt naar een
opleiding die niet is aangesloten op
BRON. Ook heeft Ingrado, de
brancheorganisatie voor Leerplicht en
RMC, aangegeven in nauwe
samenwerking met de afdelingen
leerplicht/RMC in de regio’s een
meting te willen doen om deze
specifieke groepen beter in beeld te
krijgen.

3
Ja, dat is mij bekend, zie
beantwoording van vraag 2.
Van een weigering te corresponderen
is echter geen sprake. Bij het
Informatiepunt Onderwijs, de
Helpdesk van de IB-Groep, kunnen
nadere vragen worden gesteld.
De IB-Groep heeft echter geen
mogelijkheden om in te gaan op de
opmerkingen van de instellingen.
Het gaat immers over ex-leerlingen
waarvan de IB-Groep geen nieuwe
inschrijfgegevens heeft verkregen en
waarvan de IB-Groep ook niet kan
verifiëren of en in hoeverre die
ex-leerling elders aan het werk is,
over de grens naar school is gegaan
of een opleiding volgt aan
bijvoorbeeld het Luzac-college.
Zoals bij vraag 2 staat aangegeven
wordt reeds op meerdere fronten
gewerkt aan verbeteringen.
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